
Informace o změnách v Základní škole 
a mateřské škole Orel

Vážení rodiče,

dne 29. 1. 2024 přinesla nečekaně a bez předchozí komunikace Mgr. Jiřina Lacinová osobně na 
Obecní úřad v Orli „Vzdání se vedoucího pracovního místa“ ředitelky Základní školy a mateřské 
školy Orel, a to k  31. 1. 2024. Zároveň obecnímu úřadu předala letáček, podle kterého působí pro 
zřizovatele a ředitele škol jako regionální metodik Pardubického kraje v rámci projektu Ministerstva 
školství,  mládeže  a tělovýchovy.  (Jedná  se  o  projekt  s názvem  Střední  článek  podpory.) 
Kontaktoval  jsem tedy  Mgr.  Věru  Tlustou  jakožto  zástupkyni  ředitelky  pro  základní  školu.  Po 
vzájemné dohodě jsem ji pověřil od 1. 2. 2024 až do doby, než bude na základě konkurzního řízení 
vybrán nový ředitel či ředitelka, v plném rozsahu výkonem funkce statutárního orgánu příspěvkové 
organizace Základní škola a mateřská škola Orel. Tuto funkci Mgr. Tlustá řádně vykonávala až do 
nástupu nové ředitelky 1. 7. 2024. Za vedení školy a školky po dobu pěti měsíců si Mgr. Tlustá 
zasloužila nejen osobní poděkování.

Nová ředitelka vzešla z řádného konkurzního řízení, které se uskutečnilo 18. 4. 2024. Konkurzní 
komise  byla  složena,  jak  určuje  zákon,  ze  zástupců  odborníků  ve  školství,  zřizovatele  a také 
školské  rady  naší  základní  školy.  V souladu  s výsledkem  konkurzu  a doporučením  konkurzní 
komise jsem jmenoval s účinností od 1. 7. 2024 na místo ředitelky Základní školy a mateřské školy 
Orel Mgr. Šárku Škarkovou.

K nedávným personálním změnám ve škole a školce bych uvedl jen to, že všechny paní učitelky, 
které  odešly,  tak  učinily  z  vlastního  rozhodnutí.  Veškeré  personální  záležitosti  i pedagogická 
a nepedagogická činnost školy jsou zcela v kompetenci ředitelky školy. Nové paní ředitelce přeji 
v její práci hodně úspěchů a nepochybuji, že vše zvládne ke všeobecné spokojenosti.

Bc. František Horník, starosta



Ředitelka

Mgr. Šárka Škarková

Pocházím z Chrudimi. Už od útlého věku jsem věděla, že se chci 
stát učitelkou. Tento sen se zrodil v první třídě, kdy jsem měla tu 
čest  setkat  se s úžasnou a laskavou paní  učitelkou Simonovou. 
Její  přístup  a způsob,  jakým  nás  vedla,  mě  hluboce  ovlivnily 
a inspirovaly. Svůj sen jsem následovala na Univerzitě Pardubice, 
kde  jsem vystudovala  obor  učitelství  anglického  jazyka.  Kromě 
angličtiny se celý život zajímám také o pedagogickou psychologii, 
protože  mě  fascinuje,  jaký  vliv  má  vzdělávání  a správná 
komunikace na formování dítěte a mladého člověka.

Skvělý učitel  není jen člověk, který předává informace, ale také 
někdo, kdo dokáže žáky inspirovat a pozitivně ovlivnit jejich životy. 
Takový učitel zůstane v paměti žáků navždy. Mým hlavním cílem je 

proto vytvořit ve škole a ve školce v Orli prostředí, kde se budou děti cítit bezpečně a motivovaně 
k učení.  Chci,  aby  naše  škola  a školka  byly  místem,  kde  se  nejen  získávají  vědomosti 
a dovednosti, ale také se rozvíjejí osobnosti a budují pevné vztahy.

Ve  svém  volném  čase  se  věnuji  především  své  rodině.  Kromě  toho  mám  speciální  koníček 
a zároveň profesi – trénink psů a napravování jejich zlozvyků. Práce se psy mě naučila trpělivosti, 
důslednosti a empatii.

Těším se na novou výzvu v podobě vedení orelské školy a školky a věřím, že společně s týmem 
skvělých učitelů a s podporou rodičů dokážeme vytvořit prostředí, kde se budou děti rády učit a na 
které budou v dobrém vzpomínat celý život.

Učitelky základní školy

V základní škole zůstává paní učitelka Mgr. Věra Tlustá, Mgr. Barbora Žemličková i vychovatel 
Michal Andr. Od září bude u nás znovu vyučovat také Mgr. Kristýna Vašková.

Mgr. Kristýna Vašková

Vzdělávání  a výchově  dětí  se  s radostí  věnuji  již  28  let. 
Vystudovala  jsem  Střední  pedagogickou  školu  v Čáslavi,  obor 
předškolní a mimoškolní pedagogika, a Univerzitu Hradec Králové, 
obor 1. stupeň se specializací hudební výchova. Mnoho let jsem 
působila  i na  Základní  umělecké škole  v Heřmanově Městci,  na 
které  jsem  vyučovala  hudební  i taneční  obor.  Získala  jsem 
zkušenosti  s malotřídní  výukou  v Blatně  a v Tuněchodech, 
zkušenosti z velké školy si přináším z Pardubic. Do Orle se vracím 



po dvou letech, a to hlavně pro velkou oporu, kterou má škola v rodičích, ve vedení obce, ale 
i v nové paní ředitelce. Velice se těším na žáčky, se kterými jsme toho tolik krásného zažili, i  na 
nové tváře. 

Mými koníčky jsou především práce a rodina. Ve svém volnu se věnuji čtení beletrie a odborné 
literatury, sportu, umění, dějinám i technice, abych vašim a svým dětem mohla co nejlépe otevřít 
dveře do světa poznání.

Učitelky mateřské školy

V mateřské škole zůstává paní učitelka Zdeňka Tichá, DiS. Nově nastupuje paní učitelka Zdeňka 
Lebdušková, DiS., dále Jana Prexlová a Bc. Pavlína Štětinová.

Zdeňka Lebdušková, DiS.

Vystudovala jsem Vyšší odbornou školu pedagogickou v Litomyšli. 
Pracovat s malými dětmi mě velmi baví a naplňuje. Je nádherné 
pozorovat jejich úsměvy a vnímat jejich bezprostřední,  pohotové 
reakce.

Ve svém volném čase se věnuji různým druhům sportů. Nabírám 
energii v přírodě i při cvičení jógy. Hra na klavír a zpěv mě provází 
již od mého dětství. Ráda poslouchám rockovou hudbu a chodím 
na rockové koncerty.  Vážím si  každého dne,  který prožívám se 
svojí rodinou, se svými dětmi a přáteli.

Z důvodu podpory ze strany rodičů, vedení obce a současné paní ředitelky se ráda vracím zpět do 
orelské mateřské školy, která byla moji srdcovou záležitostí. Těším se na nové výzvy, které mi toto 
povolání připraví, protože se ráda učím něčemu novému.

Jana Prexlová

Ve školství  pracuji  od roku 2019. Začínala jsem jako asistentka 
pedagoga v Mateřské škole ve Slatiňanech. Pracovala jsem mimo 
jiné  i s dětmi  s fyzickým  a psychickým  handicapem  a s dětmi 
sociálně znevýhodněnými. Ráda bych získané zkušenosti uplatnila 
jako učitelka ve vaší mateřské škole v Orli. Pracovala jsem také 
jako sociální terénní asistent pro seniory, ale i pro malé děti. Ze 
svých  dřívějších  zaměstnání  bych  ráda  využila  schopnost 
empatické komunikace s lidmi různého věku. Myslím si  totiž,  že 
mojí silnou stránkou je porozumění, umění naslouchat a vcítit se 
do nálad ostatních, respekt, spolehlivost, přizpůsobivost, tvořivost 
a flexibilita.

Mateřská škola v Orli se mi líbí, protože je malá a rodinná, což předpokládá bližší kontakt s dětmi 
i s jejich rodiči. Jednou z mých priorit je to, aby děti chodily do školky rády a aby se těšily na každý 
nový den, který ve školce stráví.



Velkou výhodou pro mě i pro školku je skutečnost, že se brzy budu stěhovat z Chrudimi do Orle. 
Budu tedy mít zaměstnání v místě bydliště a budu moci být kdykoliv k dispozici, bude-li třeba.

Bc. Pavlína Štětinová

Vystudovala jsem střední  zdravotnickou školu v Chrudimi  a poté 
jsem si  „utekla dodělat titul“ na Pedagogickou fakultu Jihočeské 

univerzity v Českých Budějovicích. Už po prvních praxích mi bylo 
jasné, že u učitelství zůstanu, protože mě práce nadchla. Nasávala 
jsem  prvky  všech  možných  pedagogických  směrů  a alternativ. 
Ovšem  to  hlavní,  co  děti  podle  mě  potřebují,  je  vyslechnutí, 
porozumění, rovnost, ale i důslednost, která jim pomáhá se v tom 
našem dospěláckém světě neztratit.

Jsem obrovský nadšenec. Dětská radost, upřímnost i spontánnost 
mě nabíjejí. Raduji se s dětmi z jejich pokroků a jsem velmi ráda, 
že se na nich mohu podílet. Také jsem hrdou maminkou šestileté 
princezny  a čtyřletého  raráška.  S manželem,  dětmi,  dvěma 

kočkami, morčátkem a čtyřmi pruhovanými myškami žijeme v Chrudimi v domečku se zahradou, 
kterou postupně začínáme upravovat. Rádi také pracujeme se dřevem a chodíme na procházky do 
přírody. Vždy si s radostí pohrajeme s partou dětí,  protože čím víc dětí je okolo nás, tím jsme 
spokojenější.
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